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Českomoravský štěrk chce diskutovat s obyvateli o pokračování těžby v Tovačově

O budoucnosti těžby štěrkopísku, ale také o nových možnostech rekreačního využití některých 
vytěžených jezer chtějí debatovat zástupci společnosti Českomoravský štěrk s obyvateli Tovačova 
na Přerovsku. V pondělí 6. září 2021 uspořádá v místní sportovní hale informativní setkání. 
Po krátké úvodní prezentaci záměru bude následovat diskuze s účastníky. Vedení obce již dalo 
najevo, že k pokračování těžby zvažuje vypsat referendum, spojené s říjnovými parlamentními 
volbami.
 
„Napřed chceme o záměru informovat vedení obce a její obyvatele, proto v období před informativním 
setkáním nechceme sdělovat bližší podrobnosti. Nicméně už nyní můžeme prozradit, že nedojde 
k navýšení těžby a že dopady na život v obci z hlediska hluku či prachu nebudou vyšší než dosud. 
Je třeba vzít v úvahu, že v Tovačově se těží štěrkopísek už 70 let a za tu dobu pokročily technologie tak, 
že vliv na okolí je už dnes minimální. Obavy nicméně vnímáme a rádi připravíme taková opatření, která 
prašnost, dopravu i hluk sníží na nejnutnější minimum,“ říká Vlastimil Polišenský, závodní z pískovny 
v Tovačově.
 
První pískovna vznikla v Tovačově na Přerovsku již v roce 1951. V prostoru, kde je dnes soustava 
průzračných Tovačovských jezer, se tehdy nacházela pole. Díky těžbě získala lokalita rozsáhlé vodní 
plochy k rekreaci, rybolovu, ale i k čerpání pitné vody.
Citlivý přístup k těžbě a následné rekultivaci také vytvořil mimořádně příznivé podmínky pro řadu rostlin 
a živočichů. Dnes žije v okolí jezer asi 70 druhů ptáků a v jezerech samotných více než 30 druhů ryb. 
Zajímavostí je, že štěrkopísek vytěžený v této oblasti se použil mimo jiné při výstavbě pražského metra.
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